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OR.0002.39.2021 

 

PROTOKÓŁ NR XXXIX/21 

z sesji Rady Powiatu w Rypinie 

w dniu 15 grudnia 2021 r. 

 

XXXIX sesja VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie odbyła się w Starostwie Powiatowym w 

Rypinie ul. Warszawska 38. Zwołana została przez Przewodniczącego Rady Powiatu Pana 

Krzysztofa Cegłowskiego. Sesja rozpoczęła się o godzinie 13.00 wysłuchaniem hymnu 

państwowego, a zakończyła się o godz. 14.15 

 

Ad. 1   

        Otwarcia obrad XXXIX sesji VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie dokonał Przewodniczący 

Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski. Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących 

w posiedzeniu, a w szczególności uczniów - stypendystów, którzy otrzymają stypendium Jana 

Pawła II. Przewodniczący Rady poprosił Panią Katarzynę Szczęsny - Dyrektora Powiatowego 

Centrum Obsługi Oświaty o przedstawienie młodzieży.  

Pani Katarzyna Szczęsny – Dyrektor Powiatowego Centrum Obsługi Oświaty poinformowała, że 

stypendia Jana Pawła II są przyznawane od 2006 roku. Jest to stypendium ufundowane przez 

radnych powiatowych oraz z części budżetu. Przyznawane jest dla uczniów, którzy osiągają bardzo 

dobre wyniki w nauce i zachowaniu. Kwota stypendium to 150 zł miesięcznie wypłacana od 

września 2021 roku do czerwca 2022 roku. W tym roku szkolnym stypendium otrzymali 

następujący uczniowie: 

1. Wiktoria Sternicka - ZS nr 1 

2. Kacper Hejka – ZS nr 1 

3. Julia Szałwińska - ZS nr 2 

4. Natalia Fiałkowska – ZS nr 2 

5. Julia Marcińczyk – ZS nr 2 

6. Mateusz Jankowski- ZS nr 3 

7. Karolina Wiśniewska- ZS nr 3 

8. Anna Derkowska – ZS nr 3 

Wręczenia listów gratulacyjnych i upominków dokonał Pan Starosta i Przewodniczący Rady 

Powiatu. 

Starosta pogratulował znakomitych wyników w roku szkolnym 2020/2021. Powiedział, że na pew-

no był to trudny okres z uwagi na zdalną naukę. Z całego serca w imieniu swoim oraz całej Rady i 

obecnych na sesji osób złożył serdeczne gratulacje dla uczniów, dla nauczycieli, dla Dyrekcji, a 

także rodziców. Także słowa podziękowania skierował do tych Radnych, którzy przekazują te środ-

ki na stypendia, które są rozdawane w powiecie od 2006 roku. Starosta poinformował, że jako Rada 

Powiatu, także stara się rozszerzać te stypendia i zostały wprowadzone stypendia dla studentów 

medycyny i pielęgniarstwa, a także studentów ratownictwa medycznego. Już pierwsze stypendia 

zostały rozdane, a to wszystko z myślą o rypińskim szpitalu, żeby te osoby zasiliły kadrę w rypiń-

skiej lecznicy. Następne stypendia to stypendia sportowe, które zostaną uruchomione i będą rozda-

wane w następnym roku, dzięki zaangażowaniu radnych, a w szczególności radnego Krzysztofa 

Szalkowskiego. Od trzech lat wspierane są szkoły i nie tylko poprzez infrastrukturę, ale także w 

pozyskanie środków na kształcenie młodzieży. Wśród uczniów szkół jest szóstka stypendystów, 

która otrzymała z rąk Prezesa Rady Ministrów stypendia, a także trójka uczniów, która otrzymała 

stypendia z rąk Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Starosta również złożył gratula-

cje.  

Przewodniczący Rady Powiatu również w imieniu Rady Powiatu bardzo serdecznie pogratulował. 

Powiedział, że na te stypendia nie starczyłoby tego co radni składają. Powiat, również dokłada i 

można co roku takie stypendium przyznawać. Przewodniczący Rady Powiatu pogratulował i życzył 

wszystkiego najlepszego.  
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Starosta poprosił wszystkich radnych do wystąpienia i wykonania pamiątkowego zdjęcia ze stypen-

dystami. 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę techniczną w celu ustawienia stołu prezydialnego. 

 

Ad. 2 

 Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że otrzymał wniosek o odczytanie listy 

radnych, którzy biorą udział w tym stypendium. W tym stypendium uczestniczy 14 radnych i są to 

osoby: Krzysztof Cegłowski, Piotr Czarnecki, Jacek Furman, Jagoda Grajkowska, Maciej 

Grzybowski, Monika Kalinowska, Ziemowit Kłosowski, Leszek Krajnik, Piotr Makowski, Barbara 

Nowakowska, Hanna Pawlak, Paweł Sobierajski, Krzysztof Szalkowski i Rafał Zglinicki. Kwoty 

wpłat na to stypendium są w wysokości od 20 zł do 250 zł.  
 

      Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że na stan 17 radnych w chwili rozpoczęcia obrad 

uczestniczy 17 radnych, co stanowi kworum. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność podejmowanych uchwał. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek Zarządu Powiatu o zmianę porządku obrad polegającą na 

wprowadzeniu do porządku obrad dwóch projektów uchwał: 

1. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa własności nieruchomości w drodze darowizny 

na rzecz Gminy Skrwilno (projekt uchwały – druk nr 11), 

2. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/262/2021 Rady Powiatu w Rypinie z dnia 24 

listopada 2021r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Rypińskiego (projekt uchwały – druk nr 

12). 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Gospodarki - Barbara Nowakowska  poinformowała, że nad 

tymi 2 wnioskami  komisja w dniu wczorajszym pracowała i jest pozytywna ocena Komisji 

Budżetu i Gospodarki. 

 

W głosowaniu jawnym za wprowadzeniem zmian w porządku obrad głosowało jednogłośnie „za” 

17 radnych.  

Innych propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał porządek obrad po zmianie, który przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXIX sesji VI kadencji Rady Powiatu.   

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad XXXIX sesji Rady Powiatu w Rypinie. 

3. Podjęcie uchwał: 

 a) Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Rypinie (projekt uchwały – 

druk nr 1),  

 b) Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Rypinie 

(projekt uchwały – druk nr 2),  

 c) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania realizowane przez 

Powiat Rypiński w roku 2021 (projekt uchwały – druk nr 3),  

d) Uchwała w sprawie niedochodzenia należności o charakterze cywilnoprawnym z tytułu 

rekompensaty, o której mowa w art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013r. o przeciwdziałaniu 

nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych (projekt uchwały – druk nr 4),  

e) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej z siedzibą w Rypinie na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego (projekt 

uchwały – druk nr 5),  

f) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej z siedzibą w Rypinie na wydzierżawienie parkingu (projekt uchwały – druk nr 6),  
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g) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego na rok 

2021 (projekt uchwały – druk nr 7),  

 h) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Rypińskiego na lata 2021-2024 (projekt uchwały – druk nr 8),  

 i) Uchwała w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego 

transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Rypiński (projekt uchwały – druk  

nr 9),  

 j) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego (projekt uchwały – druk nr 10),  

k) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa własności nieruchomości w 

drodze darowizny na rzecz Gminy Skrwilno (projekt uchwały – druk nr 11),  

     l) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/262/2021 Rady Powiatu w Rypinie z 

dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Rypińskiego (projekt uchwały 

– druk nr 12).  

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

6. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad? 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz 

naciśnięcie przycisku za przyjęciem porządku obrad XXXIX sesji głosowało jednogłośnie „za” 17 

radnych. 

 

Ad. 3 a 

           Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Rypinie. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 17 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/266/2021 

 

Ad. 3 b 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Rypinie. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 17 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/267/2021 

 

Ad. 3 c 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania realizowane przez Powiat 

Rypiński w roku 2021. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Bilicka – Kierownik PCPR. 

Pytań nie zgłoszono.  
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W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 17 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/268/2021 

 

Ad. 3 d 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie niedochodzenia należności o charakterze cywilnoprawnym z tytułu 

rekompensaty, o której mowa w art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013r. o przeciwdziałaniu 

nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało „za” 13 radnych. 

4 radnych wstrzymało się od głosu (Marek Błaszkiewicz, Jacek Borowski, Paweł Sobierajski, 

Danuta Tyraj) 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/269/2021 

 

Ad. 3 e 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej z 

siedzibą w Rypinie na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu. 

Paweł Sobierajski powiedział, że tą uchwałą zostaje przedłużona umowa na kolejny okres tj. 3 lat 

do 2024 roku. Zapytał: jak wysoki na dzień dzisiejszy jest ten czynsz? Czy ulegnie on zwiększeniu 

lub zmianie? Czy było przeprowadzone jakieś badanie rynku? Czy jakiś inny podmiot nie dałby 

większej kwoty za ten wynajem? 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy na sali obecny jest przedstawiciel SP ZOZ?  

Niestety na sali nie było nikogo z SP ZOZ-u, więc Pan Starosta zabrał głos w tym temacie. 

Starosta Jarosław Sochacki poinformował, że nie ma przedstawiciela SP ZOZ-u z tego względu, że 

został otworzony oddział covidowy. W związku z tym jest bardzo dużo pracy. Zostały uruchomione 

23 łóżka, w tym 3 respiratorowe. Pan Dyrektor Marek Bruzdowicz też działa na tym oddziale. W 

przypadku tej uchwały na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego dotyczy to sklepu rehabi-

litacyjnego. Starosta poinformował, że zostało to przedstawione i omówione na Radzie Społecznej 

SP ZOZ. Rada Społeczna zaopiniowała pozytywnie, więc zdaniem Starosty nie ma przeciwwska-

zań, żeby przedłużyć tą umowę na ten okres 3 lat. Dyrekcja szpitala zwróciła się z wnioskiem, ale 

tych danych, o które pyta Pan Paweł Sobierajski na tą chwilę nie ma. Starosta uważa, że ta dyrek-

cja, która obecnie jest, to dba o finanse szpitala i przeanalizowała to dogłębnie. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że dyrekcja szpitala na Społecznej Radzie SP ZOZ-u 

informowała, że czynsze i opłaty nie są niższe, a są podwyższane poprzez wydzierżawianie na ko-

lejny okres. Jest to przeliczane, a dyrekcja pilnuje tego w przypadku dotyczącym wskaźników i 

współczynników. 

Paweł Sobierajski stwierdził, że niestety szkoda, że na dzisiejszej sesji nie można uzyskać odpo-

wiedzi, gdyż tak naprawdę nie wiadomo jak faktycznie to się przedstawia. To jest tylko w domyśle, 

a nie ma pewności i niestety dzisiaj nie zostanie uzyskana odpowiedź w tej kwestii czy ten czynsz 

będzie zmieniony? czy nie? czy on jest regulowany? czy ma być on stały przez te 3 lata? 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że poprosi Pana Dyrektora, aby udzielił szczegółowych 

informacji i omówił poszczególne czynsze dzierżawne. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  



5 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało „za” 15 radnych. 

Przeciw podjęciu uchwały głosował „przeciw” 1 radny (Paweł Sobierajski) 

1 radny wstrzymał się od głosu (Jacek Furman) 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/270/2021 

 

Ad. 3 f 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej z 

siedzibą w Rypinie na wydzierżawienie parkingu. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 17 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/271/2021 

 

Ad. 3 g 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego na rok 2021. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

Posiedzenie Rady opuściła Radna Monika Kalinowska. 

Liczba radnych obecnych na sesji wynosi 16 osób. 

 

Pani Barbara Nowakowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Gospodarki poinformowała, że na 

wczorajszym posiedzeniu komisji Pani Skarbnik omówiła wszystkie zmiany, a Pan Starosta 

uzupełnił o szczegółowe informacje. Nie było żadnych uwag i Komisja Budżetu i Gospodarki 

przyjęła wszystkie proponowane zmiany w budżecie na rok 2021. Komisja na swoim posiedzeniu 

zaopiniowała pozytywnie wszystkie wnioski, które wpłynęły do Pani Skarbnik w sprawie zmian w 

budżecie oraz komisja zaopiniowała pozytywnie zmiany z Wieloletnim Planie Finansowym. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/272/2021 

 

Ad. 3 h 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Rypińskiego na lata 2021 -2024. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/273/2021 
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Ad. 3 i 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia woli wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 

zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Rypiński. 

 

Projekt uchwały przygotował Wojciech Ledwochowski. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/274/2021 

 

Ad. 3 j 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. 

 

Projekt uchwały przygotował Wojciech Ledwochowski. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/275/2021 

 

Ad. 3 k 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie prawa własności nieruchomości w drodze 

darowizny na rzecz Gminy Skrwilno. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Dorota Kochańska. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/276/2021 

 

Ad. 3 l 

          Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/262/2021 Rady Powiatu w Rypinie z dnia 24 

listopada 2021 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Rypińskiego. 

 

Projekt uchwały przygotował Piotr Czarnecki - Wicestarosta. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XXXIX/277/2021 

 

Ad. 4 

Starosta przedstawił sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach 

Zarządu w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Starosta uzupełnił ww. sprawozdanie o następujące dane i poinformował o: 
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- W okresie od 24 listopada br. do 15 grudnia br. odbyło się 9 posiedzeń, na których Zarząd Powiatu 

podjął 23 uchwały. Tak duża liczba posiedzeń i podjętych uchwał spowodowana jest zawieszeniem  

zajęć lekcyjnych w szkołach, na które zgodę musi wyrazić Zarząd Powiatu.  

- 25 listopada br. odbyło się spotkanie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy z udziałem 

przedstawicieli Urzędu Miasta, a także Urzędu Gminy. Celem spotkania było opracowanie studium 

techniczno - ekonomiczno - środowiskowego. Dotyczyło ono obwodnicy miasta Rypin.  

- 27 listopada br. odbyły się 3 spotkania. Pierwsze spotkanie odbyło się w Pułtusku z okazji 

dwudziestopięciolecia Akcji Katolickiej. Drugie spotkanie dotyczyło 35-lecia Polskiego 

Stowarzyszenia Diabetyków Oddział Powiatowy w Rypinie, jubileusz stulecia wymyślenia insuliny, 

a także 40-lecie Polskiego Związku Diabetyków oraz trzecie spotkanie w Rypińskim Centrum 

Sportu. Odbył się siódmy turniej piłki nożnej o Puchar Starosty i Burmistrza Miasta Rypin. W 

turnieju udział wzięło 12 drużyn. Oldboye zajęli drugie miejsce, a Radny Maciej Grzybowski został 

Królem Strzelców tych rozgrywek.  

- 3 grudnia br. w Toruniu odbył się wernisaż autorstwa Michała Fabiszewskiego dotyczący 

publikacji ,,Mościska - Ptasi Raj". Na tą publikację otrzymano wsparcie z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

- 6 grudnia br. wraz z Członkiem Zarządu Panem Pawłem Sobierajskim uczestniczono na 

Mikołajkach w Zespole Szkół nr 5 w Oddziale Przedszkolnym. Zostały wręczone upominki. Odbyła 

się również wizyta w rypińskim szpitalu na oddziale dziecięcym. 

 - 10 grudnia br. odbyło się przekazanie szlachetnej paczki, w której uczestniczyli Radni Rady 

Powiatu. Starosta również uczestniczył i przekazał paczkę w ramach akcji Szlachetna Paczka.  

- 12 grudnia br. po 21 latach wróciła osobowa kolej do powiatu rypińskiego do miasta Rypin. 

Pierwszy pociąg przyjechał o godzinie 12:40 - pociąg relacji Gdynia - Katowice przez Rypin.  

- 13 grudnia br. odbyły się uroczystości związane z 40-tą rocznicą wprowadzenia stanu wojennego 

w Polsce. Odbyła się w kościele pod wezwaniem Najświętszego Serca Jezusowego msza święta w 

intencji ojczyzny i ofiar stanu wojennego. 

 - Trwają prace związane z usytuowaniem fotowoltaiki na dachu budynku Domu Dziecka 

specjalistyczno-terapeutycznego. Spółka Orlen ufundowała tą fotowoltaikę dzięki zaangażowaniu 

Burmistrza Miasta, który wskazał, że potrzeba jest tego typu instalacji na budynku Domu Dziecka.  

- Na najbliższy piątek na godz. 16 00 jest zaproszenie do Domu Dziecka na wigilię z dziećmi. 

- W Dziennym Domu Pobytu odbyła się wigilia, w której uczestniczył również Paweł Sobierajski, a 

także Rafał Zglinicki. 

- W rypińskim szpitalu został otwarty oddział covidowy po oddziale rehabilitacyjnym. Są 

przygotowane 23 łóżka, w tym 3 respiratorowe. Jest problem z personelem, który miałby 

obsługiwać oddział covidowy. Pan Dyrektor szpitala prowadzi negocjacje. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że nie powitał i przeprasza bardzo za to Panią 

Mecenas Astridę. Poinformował, że w dniu 4 grudnia br. wraz z Panem Starostą i z koleżanką Anią 

reprezentowano wszystkich Państwa radnych na pogrzebie naszej Pani Mecenas Agnieszki. Prze-

wodniczący Rady Powiatu poprosił o uczczenie pamięci chwilą ciszy. 

Wszystkie osoby powstały i nastąpiła chwila ciszy. 

Radna Hanna Pawlak powiedziała, że 7 grudnia br. odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu w 

sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Dyrektorem Domu Dziecka im. Janusza 

Korczaka w Rypinie. Pani Hanna Pawlak zapytała Pana Starostę: czy jest już ogłoszony konkurs na 

to stanowisko? czy może już jest powołany nowy dyrektor? 

Radny Rafał Zglinicki poinformował, że na dzisiejszej sesji chcieli być obecni rolnicy z powiatu 

rypińskiego - byli Członkowie Spółdzielni Mleczarskiej ROTR, którzy chcieli podziękować Panu 

Staroście za reakcję i pomoc przy załatwieniu i przywróceniu jak gdyby nadziei w możliwości re-

kompensaty za niewypłacone zobowiązania ROTR-u wobec tych rolników. 

Niestety ta ustawa okazała się jednym wielkim nieporozumieniem. ROTR zalega z płatnościami 

członkom byłej mleczarni. Te zaległości były w bardzo wysokich kwotach. Poprzez reakcję Pana 
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Starosty, parlamentarzystów, Pani Minister Gembickiej pojawiła się taka możliwość i pomimo tego, 

że wiadomo, że ta ustawa najpierw była dedykowana byłemu Ministrowi Romańczykowi to Pan 

Starosta pewnie zna szczegóły, Rypin poczuł się dotknięty i udało się to odwrócić pomimo tego, że 

najpierw ustawa obejmowała rok 2018, wydłużono ją o rok 2017, bo w 2017 rypiński ROTR ogłosił 

upadłość. Pojawiła się możliwość i nadzieja w tych rolnikach, że oni te środki zaległe mogą odzy-

skać. Natomiast na czym polegała niepoprawność tej ustawy? Pomoc z ustawy miała pochodzić z 

programu de minimis. Miały być naliczane utracone dochody rok do roku. Ustawa nie obejmowała 

zaległych wypłat, które ROTR zalegał rolnikom. I tak naprawdę to od początku grudnia Agencja 

Restrukturyzacji zaczęła przyjmować wnioski od rolników, ale okazało się, że może 10-15% tylko z 

tych rolników skorzysta z tej ustawy. Radny Rafał Zglinicki nie rozumie i nie wie, po co było roz-

budzanie nadziei w tych rolnikach, kiedy oni już w zasadzie tak naprawdę pogodzili się z tym, że to 

była spółdzielnia i nie odzyskają pieniędzy. Ci rolnicy wymarzli się przed tą mleczarnią, gdyż stali 

za tymi wnioskami wydawanymi od Syndyka. A okazało się, że tak naprawdę nic z tego nie skorzy-

stają. Pan Rafał Zglinicki zapytał: kto tworzy ustawę de minimis z utraconego dochodu porówny-

walnego rok do roku, kiedy ci rolnicy przechodząc do kolejnych mleczarni otrzymali lepsze oferty 

za litr mleka. Nikt nie wziął pod uwagę zaległości, których nie wypłacił ROTR na poczet tych rol-

ników. Zdaniem Radnego Rafała Zglinickiego ta ustawa to totalny bubel, który rozbudził niepo-

trzebnie nadzieje wśród rolników. Ktoś próbował się przy tym wszystkim wypromować i zrobić 

sobie dodatkową kampanię. Rolnicy Panu Staroście dziękują za zaangażowanie. Pan Rafał Zglinic-

ki zwrócił się z prośbą, aby poprzez media, zaangażowanie radnych wprowadzając kolejne ustawy 

rzeczywiście robić to z sensem i racjonalnie, a nie robić czegoś, co powoduje jeszcze dodatkowy 

niesmak i żal. 

Radny Marek Błaszkiewicz zaproponował, aby Zarząd Powiatu rozważył utworzenie na terenie 

powiatu Zakładu Aktywności Zawodowej, ponieważ Zarząd Powiatu od kilku lat podejmuje wiele 

działań w kierunku sfery społecznej i tych usług społecznych. Powstają kolejne instytucje, a teraz 

będzie budowana szkoła specjalna. Zdaniem Pana Marka Błaszkiewicza brakuje jeszcze w powiecie 

takiego dalszego ciągu tych działań dla tych osób, które będą kształcone, którym stworzone zostaną 

warunki do zdobywania kwalifikacji, żeby później mogły się odnaleźć na rynku pracy. Radny Ma-

rek Błaszkiewicz podzielił się spostrzeżeniami i zdobytą wiedzą na temat takich placówek. Jest pe-

łen uznania dla takich właśnie placówek, gdzie osoby, które mają pewne ograniczenia i deficyty, a 

także jakieś niepełnosprawności i mają trudno odnaleźć się w pracy w normalnych zakładach, w 

firmach, które są obliczone na typowo rynkowe działanie. Co prawda Zakład Aktywności Zawodo-

wej to także jest firma, ale jest tzw. nawet w ustawie, określono podmiot ekonomii społecznej. Ta-

kich ludzi w tych zakładach się dostosowuje do pewnych rygorów, do wykonywania obowiązku, do 

świadczenia pracy, do dyscypliny. Dzieje się też tak, że po kilku latach te osoby np. mogą przejść 

do innych zakładów pracy. Radny Marek Błaszkiewicz uważa, że to byłoby jakieś stworzenie całe-

go drożnego systemu na terenie powiatu, gdyby taki zakład powstał, to są zakłady produkcyjne, 

świadczące usługi, ale może to być ciekawa oferta w ogóle dla lokalnego biznesu, np. jeśli przed-

siębiorcy korzystają, czy współpracują z tymi ZAZ-ami, to np. mogą dostać kolejne świadczenia 

ulgi z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  Taki ZAZ daje też możli-

wość na zagospodarowanie jakichś nieruchomości, które w tej chwili są słabo wykorzystywane, czy 

w ogóle niewykorzystywane, jakieś szkoły, które przestały istnieć, jakieś obiekty. Jest to oczywi-

ście kwestia działań, żeby pozyskać jakieś środki, wyasygnować własne środki. Zdaniem Pana 

Marka Błaszkiewicza byłoby to właściwe działanie. Byłaby to taka klamra spinająca te wszystkie 

dotychczasowe działania. 

Starosta Jarosław Sochacki poinformował, że Pani Dyrektor Domu Dziecka złożyła wypowiedze-

nie. W najbliższym czasie będzie przeprowadzany konkurs, gdyż powiat jest na etapie procedowa-

nia. Starosta zapewnił, że w najbliższym czasie przedstawi całą sytuację dotyczącą Domu Dziecka. 

Zdaniem Starosty decyzja o przeniesieniu księgowości do PCOO była bardzo dobrą decyzją.  

Starosta powiedział, że w przypadku mleczarni na pewno jest jakaś gorycz. Od samego początku tej 

kadencji odbyło się wiele spotkań, wiele wyjazdów i zaangażowania się osobistego oraz wielu 

osób. Informacja dotycząca nieścisłości została przekazana do Ministerstwa. Jak to będzie wszystko 
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wyglądało, to oczywiście czas pokaże. Na tą chwilę trzeba czekać za informacjami dotyczącymi tej 

ustawy.  

Starosta powiedział, że w temacie Zakładu Aktywności Zawodowej trwają od kilkunastu miesięcy 

rozmowy. Starosta zaznaczył, że powiat prowadzi wiele inwestycji. Szkoła jest główną inwestycją, 

która będzie kosztowała sporo środków. Jest również Poradnia, Dzienny Dom Pobytu Senior Plus, 

Dom Dziecka, hala warsztatowa. Trzeba liczyć siły na zamiary. Są też Warsztaty Terapii Zajęcio-

wej, które funkcjonują na bardzo dobrym poziomie. Na pewno w przyszłości trzeba będzie się nad 

tym tematem ZAZ-ów pochylić. Starosta poinformował, że odbyły się również rozmowy w tym 

temacie podczas Konwentu Starostów w Wąbrzeźnie. W tej chwili trzeba wykonać Poradnię Psy-

chologiczno-Pedagogiczną, a w następnej kolejności będzie budowa boiska przy ZS nr 2. Pozyska-

nie środków jest najważniejsze, ale też trzeba pamiętać, że do tych inwestycji potrzebny jest wkład 

własny, który musi zostać zabezpieczony w budżecie. Starosta uważa, że tych inwestycji w tej ka-

dencji jest naprawdę bardzo dużo i prosi, aby się cieszyć z tego faktu, że udaje się te środki pozy-

skać i dzięki temu widać ten rozwój na każdym kroku. Starosta zwrócił uwagę, że są jeszcze priory-

tety, tj. drogi, ścieżki rowerowe. Na temat   ZAZ-ów bardzo dużo mówi Radna Monika Kalinow-

ska. Starosta zasugerował, że tworzenie tych ZAZ-ów powinno być wspólnie z gminami, z miastem 

Rypin. Gminy partycypują w budowie dróg, więc może tutaj byłaby też partycypacja w Zakłady 

Aktywności Zawodowej.   

Radny Marek Błaszkiewicz stwierdził, że dyskusja dotyczyła mleczarni. Powiedział, aby z Panem 

Syndykiem rozmawiać i jakiś fragment tego majątku np. na ten cel pozyskać i wtedy to byłoby 

najmniej kosztowne, a bardzo pożyteczne społecznie.  

 

Ad. 6 

         Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za udzielone informacje i poprosił radnych o 

pozostanie na kolejne spotkanie.  

Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski podziękował za udział w sesji i zamknął 

obrady XXXIX sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Zakończenie obrad XXXIX sesji Rady - godz. 14.15 

 

 

Pełna treść wystąpień dostępna jest na nagraniu umieszczonym na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Rypinie w zakładce Strefa Cyfrowego Urzędu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Starostwa.     

 

                                            Przewodniczący Rady 

  

  

                                                         Krzysztof Cegłowski 

 
Protokołowała: 

Anna Zaborowska 

 

 

Załączniki: 

• Lista obecności. 

• Lista zaproszonych gości. 

• Wyniki głosowań. 

• Sprawozdania Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie z prac Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

 

 


